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Z ČINNOSTI KORPORACÍ

Jedna z prvních organizací po první světové válce byla 

v Kolešovicích  Národní jednota severočeská. Byl to    

spolek, který soustřeďoval osoby české národnosti 

v pohraničí. Organizace se zaměřovala hlavně na kultur-

ní činnost. Hrálo se několik divadelních představení do 

roka, pořádal se český ples a oslavovaly se všechny         

státně významné dny. Celá tato činnost byla vedena 

učitelem místní dvoutřídní školy. Nebyl rok bez              

Mikulášské a Silvestrovské estrády. Divadelní soubor 

byl neustále v činnosti, pořád se nacvičovalo. Byli to     

obětaví  herci Houba L.,  Hejda A.,  Zmatlík S.,  Šindler 

V.,  Matura V., Tesař Fr.,  Herink Fr.,  Boček K.,  Alberovský J., Pražáková A.,  Hejdová R.,  Svobodová O.,        

Bočková M., Macáková A.,   Elznicová P.,  Patejdlová M.  a další. Divadelní hry Lešetinský kovář, Madlenka 

z kovárny,  Z českých mlýnů,  Na rodném gruntě,  Kříž u potoka a další měly velké úspěchy. Také školní mládež 

hrála nejméně dvakrát do roka. Jeviště zhotovil a namaloval truhlář Elznic Albín. Když Šnejdova kapela ze Ša-

nova spustila na českém plese písničku Andulko Šafářova, bylo to dopuštění.  Ze všech těchto podniků se čistý 

finanční výnos věnoval na Vánoční nadílku a nákup školních potřeb dětem z české školy. Byla to velká pomoc do 

chudých početných rodin. Národní jednota měla též peněžní stav – kampeličku, která úřadovala každou neděli 

dopoledne v české škole. Následkem okupace Jednota zanikla. Byla zde též skupina domkářů a malorolníků. Pří-

slušníci tohoto spolku byli malorolníci, kteří vlastnili část pozemků. Měli svoji společnou sečku, pluh dvoják a 

strojek na setí vojtěšky a máku. Byla to  výhoda, protože sám si to žádný z nich koupit nemohl.      

- li -

ZIMA 

A už ji tu máme zase. Přiřítí se jako každý rok bez pozvání a vůbec nebere na vědomí, že ji 
mnozí z nás nemají rádi a usadí se na dlouhou dobu. Nepřemýšlejte, o které návštěvě  chci 
psát – mám na mysli zimu. Teplé svetry, kabáty, zmrzlé nohy, studené ruce, červený nos, 
břečka na silnicích, topení, kašel, rýma, brzy tma – to všechno už mi dopředu nahání hrů-
zu. A to mi ji v supermarketech připomínají vánočním zbožím už od září a letos padal prv-
ní sníh ještě  dříve,  než listí ze stromů. Stále říkám, že pro mne by zima stačila od Mikulá-
še do Třech Králů. S bělostným sněhem bych si  ji za oknem vychutnala a těšila se na jaro. 
Jako dítě jsem ji měla docela ráda. Sáňkování, bruslení, po podzimu milé radovánky. Ale 
dnes? Přemýšlím, kdy a proč  jsem  ji přestala mít ráda. Možná i proto, že když si v dubnu 
konečně oddychneme, že je ta letošní zima za námi a začneme roztávat, ona  kdesi  číhá a 
v tom samém roce nás přepadne ještě jednou. A táhne se do dalšího roku. To žádné jiné 
roční období nedělá. Takže tak nějak nevím, je to ta zima letošní nebo příští? Ať je to tak 
nebo tak, přeji vám, abyste ji v teple domova, s návštěvami, s pěknými knihami, pořádnými 
bály, vánočními koncerty, zabijačkou, pobytem na horách, s grogem po vycházce ve sněhu, 
vánočním cukrovím, se sněhuláky, s listováním v zahradnickém katalogu, bez každodenní 
zahrádkářské práce, prostě v pohodě  prožili ve zdraví. A vidíte, ona ta zima má také 
spoustu pěkných stránek.                                                                 - li -                                                           

Ilustrační foto z archivu J. Matury st. je z doby poválečné



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 22. října 2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář,  J. Čečrdle,  J. Hrenáková, J. Poděbradská,

-  Zastupitelé byli seznámeni s rozsahem prací, které budou zahájeny tento týden:  Stavební podnik Rakovník zahájí 
práce na výstavbě chodníku před ordinací MUDr. Jenšovské a průběžně bude provádět i práce na chodníku od školy 
směrem k zámeckému kopci  / firma ROZA Mšec provede 23.10.2012 smýcení dvou jasanů na prostranství před 
budovou školy. Důvodem kácení je výstavba chodníku a stav dřevin po napadení  dřevokazným hmyzem. Dále bude 
provedeno v průběhu příštího týdne odfrézování pařezů. / Firma Salk zahájila 22.10.2012 práce na rekonstrukci    
sociálního zařízení a stavebních úprav v I. patře v budově MŠ za účelem navýšení  kapacity dětí na 35. Celková cena 
díla je podle výkazu výměr stanovena za 789.646,- Kč, včetně DPH.                  
-  Starosta obce podal zprávu o závěrečném jednání v rámci KPÚ (Komplexní pozemkové úpravy) v k.ú. Zderaz. 
Zároveň informoval, že v k.ú. Kněževes byly také zahájeny KPÚ. S tím souvisí i skutečnost, že v průběhu KPÚ 
v k.ú. Kněževes bude Městys Kněževes usilovat o pozemky podél silnice do Kolešovic, aby v budoucnu mohl podél 
komunikace vystavět chodník pro žáky docházející do naší základní školy.    
-  Zastupitelstvo obce Kolešovice schválilo Usnesením č. 71 v roce 2011 nákup pozemků: pozemek st. č. 488, poze-
mek st.p.č. 489, pozemek p.č. 1147/10 a pozemek p.č. 1147/11 (celková výměra 4.068 m2) od Českých drah a.s. za 
celkovou cenu 450.000,- Kč. Jedná se pozemky strategického významu, které se nacházejí na prostranství kolem 
drážní budovy. Téměř po roce byl Českými dráhami předložen návrh kupní smlouvy, který byl předložen JUDr. 
Šťastnému ke kontrole. O dalším průběhu uzavírání kupní smlouvy budou zastupitelé průběžně informováni.                
- Starosta opět otevřel téma „Velitel zásahové jednotky.“ Zásahová jednotka nemá v této chvíli svého velitele a     
hlášení o zásahu vypracuje některý z hasičů, který byl u zásahu a obec toto posílá na HZS Rakovník. Je nutné tedy 
svolat schůzi JSDH Kolešovice, projednat tuto záležitost  a zvolit nového velitele zásahové jednotky.                 
- V pátek 26.10.212 od 16 hodin proběhne slavnostní položení věnců k pomníku při příležitosti Dne vzniku samostat-
ného československého státu.   
- Po předložení závěrečného vyhodnocení akce a zprávy o kontrole vyhodnoceného projektu na realizaci výstavby 
kanalizační stoky B vykonal Finanční úřad v Rakovník závěrečnou kontrolu, při které neshledal žádné pochybení při 
čerpání dotace.   
-  Byl projednán návrh starosty na zakoupení nové kopírky na formát A3 pro potřeby OÚ. Stará kopírka pořízená 
přes Mikroregion Kněževes dosloužila. Nelze na ní oboustranně kopírovat. Nové multifunkční zařízení (oboustranná 
kopírka a tiskárna) bude pořízena dle nabídky v ceně 34.380,- Kč. Stará kopírka bude poskytnuta mateřské škole. 
- Starosta byl kontaktován předsedou Občanského sdružení Zderaz ohledně nabídky uspořádání kulturního vystoupe-
ní v kostele sv. Petra a Pavla v Kolešovicích. Občanské sdružení by rádo pokračovalo ve spolupráci s obcí tak, aby 
nedošlo k přerušení vzájemných kontaktů. Tato nabídka byla starostou s radostí přivítána. Byl domluven termín akce 
na 9. prosince. 

Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 15. listopadu 2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář,  J. Čečrdle,  J. Hrenáková, J. Procházka, 

- Dne 4.12.2012 od 8 hodin je nařízeno Okresním soudem v Rakovníku jednání ve věci žaloby podané obcí Kolešo-
vice vůči Daně Podobové z Rakovníka pro pohledávku ve výši 38.477,87 Kč za čištění odpadních vod. Jednání se 
zúčastní starosta obce s JUDr. J Šťastným, jako právním zástupcem obce. O rozsudku soudu budou zastupitelé infor-
mováni. 
- Starosta obce nechal z důvodu nejasností vypracovat zaměření současného umístění místní komunikace k česačkám 
v Heřmanově do katastrální mapy. Ten byl zpracován geodetem panem Novákem z Rakovníka. Podle tohoto zaměře-
ní bylo zjištěno, že místní komunikace je umístěna na pozemku ve vlastnictví obce, ač to tak ve skutečnosti           
nevypadá. Ze zákresu dále vyplývá, že část současného oplocení zahrady, jež ve vlastnictví sourozenců Vaňhových 
je umístěna na pozemku obce. Vlastníci zahrady budou o této skutečnosti informováni. Zastupitelé navrhli, aby bylo 
s vlastníky zahrady písemně ujednáno, že  v případě opravy stávajícího oplocení plot posunout na skutečnou hranici  
pozemku.                        
- Vzhledem k tomu, že část ovocných stromů v minulosti vysázených podél polních cest vzala za své, je nutno     
pokračovat v obnově. Starosta oslovil firmu ing. Rosenreitera ze Mšeci o dodání nových ovocných stromů. Ing. Ro-
senreiter zajistil 40 kusů jabloní a 5 kusů třešní. Více vysokokmenů není v současné době možné dodat. Starosta 
k provedení výsadby oslovil zastupitele J. Čerdleho, který bude mít k dispozici  obecní zaměstnance. Pan Čečrdle 
souhlasí. Stromky budou dodány ještě v tomto týdnu. Neprodleně po dodání bude provedena  výsadba, včetně       
osazení kůlu a chráničů proti poškození lesní a polní zvěří.                 
- Firma Aktiv Opava s.r.o. zaslala žádost o udělení souhlasu obce Kolešovice s užitím znaku obce na sběratelských 
předmětech „button.“ v souvislosti s výrobou sběratelské kolekce „Erby měst a obcí České republiky“. Zastupitelé 
souhlasí s  použitím znaku obce s výslovným písemným sdělením, že znak může být použit pouze na výše             
uvedených předmětech.                  
- Starosta podal zprávu o schůzce s ing. Petrem Auersvaldem, který byl společníkem v provozování prádelny na   
adrese Kolešovice č.p. 73 s paní Danou Podobovou. Důvodem schůzky byla informace ing. Auersvalda o ukončení 
podnikání ve výše uvedeném objektu. Dle jeho sdělení byla jím zrušena provozovna, která byla zapsaná na jeho    
jméno.    
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- Nezisková nestátní organizace Domov sv. Josefa v Žirči se sídlem v Červeném Kostelci jejímž zřizovatelem je   
církevní Diecézní charita H. Králové doručila na obec Kolešovice žádost o příspěvek na provoz Domova. Důvodem 
žádosti je omezování  státního příspěvku na provoz. Zastupitelé se shodli, že příspěvek obec poskytovat nebude,   
neboť ji na zajištění jejího řádného chodu také nikdo příspěvky nedává. Současnou prioritou je rekonstrukce MŠ. Ta 
bude hrazena z vlastních rozpočtových prostředků obce.                  
- Starosta požádal zastupitele o souhlas s prodloužením pracovních smluv pro pana Volfa a pana Berkyho. Pracovní 
smlouvy jim k 30. 11. končí a pokud se půjdou nahlásit na ÚP, nedostanou žádnou podporu, neboť nemají odpraco-
váno 6 měsíců.  Po prodloužení smlouvy by byla mzda těchto zaměstnanců hrazena z rozpočtu obce. Zastupitelé se 
po diskusi dohodli, že pokud pro ně bude práce, nemají námitek na prodloužení pracovní smlouvy.                   
- V budově mateřské školy probíhají rekonstrukční práce na sociálním zařízení za účelem navýšení kapacity MŠ na 
38 dětí.  Oproti plánované výši nákladů bude částka navýšena zhruba o cca 100 tis. Kč z důvodu provedení samonos-
né železobetonové desky v rekonstruovaných prostorách. Důvodem je především odstranění zátěže nosných       
stropních a  podlahových  trámů.                    
- Záměrem obce je zakoupení modernějšího traktoru pro její potřeby a pro poskytování služeb. V této souvislosti 
bylo úkolem Obecního úřadu vytipovat vhodnou nabídku. Po kontaktu s panem Nezbedou ze Mšece se vyskytla 
možnost koupě traktoru Zetoru Proxima r. v. 2007 od příspěvkové organizace Kancelář prezidenta republiky Lesní 
správy Lány. Starosta obce a zastupitelé J. Čečrdle a J. Procházka provedli prohlídku stroje v Lánech a zjistili, že 
tento traktor je pro potřeby obce vhodný. Nabídková cena je 480.000,- Kč včetně DPH. Protože záměr je ten, že trak-
tor bude užíván v souvislosti s provozem ČOV, bude obec moci uplatnit odpočet DPH ve výši 80.000,- Kč. Po za-
koupení bude nutné provést ještě nějaké drobné úpravy s cenovou kalkulací kolem 10 tis. Kč. Dále se zastupitelé 
dohodli, že starý traktor si obec ponechá a bude jej používat pro další drobné práce.  
- Na obecní úřad byla podána společná žádost manželů  Dýbových  a Svítkových o zavedení elektřiny a plynu na 
stavební parcelu č. 55/1 a k domu č.p.307 na náklady obce. Zastupitelé obce žádost projednali s těmito uvedenými 
závěry:              
1. stavební parcela č.55/1 byla manželům Dýbovým prodána jako nezainvenstovaná. Pokud by obec investovala 
elektrickou přípojku, částku za realizaci díla by promítla do kupní ceny. Obec tedy nebude investorem elektrické 
přípojky k parcele č. 55/1.               
2. začátkem roku 2010 obec požádala firmu RWE o prodloužení stávajícího plynovodu, který je v jejím vlastnictví, 
k výše uvedeným nemovitostem na její náklady. V případě kladného vyjádření by se vlastníci nemovitostí, kteří   
podali na obec výše uvedenou žádost, mohli připojit. Firma však na tento požadavek nereagovala. Obec nebude   
investorem plynovodu. V případě manželů Dýbových platí, že pozemek parc. č. 55/1 byl prodán jako nezainvestova-
ný. Manželé Svítkovi zakoupili dům č. p. 307 bez plynovodní přípojky. Možnost zavedení plynu k domu č.p. 307 
nebyla předchozím majitelem využita. Zde platí rozhodnutí obce, že v případě, že se majitel nemovitosti nezapojil do 
budování plynovodu v obci v roce 1997, zavede si plyn na své náklady.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY                          Myslím si, že jsme za 

uplynulé měsíce 
nového školního 
roku stihli mnoho 
pěkných akcí. Do-
končili jsme deset 
lekcí předplavecké 
výchovy, kde ně-
které děti již 
zvládly splývání i 
potápění pod vodu. 
Podívali jsme se 
společně s dětmi z MŠ Oráčov a MŠ Zavidov za dinosaury do Plz-
ně, cestovali s divadlem a s dětmi se ZŠ po Africe, fotografovali a 
spřátelili se psí slečnou Adélkou a její paničkou, která za námi při-

jela až z Chomutova, aby dětem ukázala, jak může psí kamarád pomáhat, jak se o něj máme starat, jaká nebezpečí 
mohou nastat při setkání s cizími psy, jak pejsky učíme poslouchat. Děti si samy   vyzkoušely Adélku vykartáčovat, 
hrály si s ní na schovávanou. Tohoto  příjemného setkání se zúčastnily i děti z MŠ Hořesedly.               
20.11.2012 proběhl v mateřské škole dodatečný zápis dětí pro školní rok 2012-2013 s nástupem do nových prostor 
MŠ od 1.1.2013.              
A co nás ještě čeká? Výlet do divadla Lampion v Kladně na pohádku Anetka a Vánoce, vánoční besídka pro rodiče 
11.12.2012 v mateřské škole a pro klienty Domova, výlet do předvánočního Rakovníka a potom už snad konečně 
někdo zazvoní. Kdo to asi bude? 

Přejeme všem klidný předvánoční čas plný pohody a klidu a v roce 2013 
zase nashledanou!           Helena Regálová, ved. učitelka MŠ



ZPRÁVY ZE ŠKOLY 

RAKOVNICKÝ VYTRVALEC
Ve středu dne 3. října 2012 se konal již tradiční závod 
ve vytrvalosti žáků základních škol s názvem Rakovnic-
ký vytrvalec. Závodu se zúčastnili i dva chlapci naší 
školy.          
Nejdříve běžel mladší z tohoto dua Jirka Ritter, 
po bojovném výkonu skončil na velmi pěkném osmém 
místě. Pak na start nastoupil ve starší kategorii Zdeněk 
Hrouda, který byl naším želízkem v ohni. V klubku vytr-
valců se držel od startu na první pozici, udával tempo a 
to asi rozhodlo, že v závěru byl předstižen dvěmi velmi 
takticky běžícími závodníky a v cíli byl klasifikován 
jako třetí, což je bezesporu velmi krásné umístění a my 
mu k tomuto umístění gratulujeme.

          
OKRESNÍ FINÁLE VE FLORBALU IV. A 
V. TŘÍD

    
Ve středu 17. října 2012 se vydali naši florbalisté ze IV. 
a V. třídy do Rakovníka na okresní finále, ve kterém 
obhajovali z loňského roku krásné 3. místo.               
Letos byla hlavní tíha odpovědnosti na chlapcích z 5. 
ročníku. Jejich sehranost a herní projev nebyl úplně nej-
horší, do skupiny o postup jsme vstoupili s prohrou 0:2 
od 3. ZŠ Rakovník, pak hoši zdolali Křivoklát 3:0, poté 
nastoupili k utkání s dobře hrající 1. ZŠ Rakovník, kte-
rou porazili v dramatickém utkání 2:0.                  
Rozhodující bitvou se stalo utkání s Mutějovicemi, 
ve kterém naši florbalisté mohli i remizovat a postup do              
semifinále by byl zajištěn. Bohužel se tak nestalo a 
s prohrou 0:2 jsme ukončili soutěž s celkovým 
5. místem v okrese Rakovník, což není špatný výsledek, 
ale vzhledem k průběhu turnaje jsme mohli pomýšlet i 
na obhajobu loňského 3. místa. O výsledek se nejvíce 
zasloužil velmi dobře chytající brankář Jan Jiroušek, 
nejlepším hráčem v poli byl bezesporu Marek Haifler. 
Dalšími hráči byli Lukáš Kindl, Lukáš Hrouda, Nikolas 
Mucha, Robert Horvát, Štefan Gábor, Jirka Rezanka a 
David Závodský.

         Mgr. Ladislav Fukárek

NÁVŠTĚVA DIVADELNÍHO PŘEDSTAVENÍ

18. října opět k nám zavítalo Divadlo LETADLO 
s pohádkou Průzkumníci v Africe. Děti se seznámily 
s některými zvířaty, žijícími v Africe. Společně s herci 
si zazpívaly a zahrály. Představení se nám velmi líbilo a 
už se těšíme na další pohádku.

Mgr. Květa Kolářová

DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ V RAKOVNÍKU
Žáci 1.–5. ročníku se 16 a 17. října zúčastnili praktické 
výuky na dopravním hřišti v Rakovníku. Nejprve si teo-
reticky nacvičili dopravní situace na křižovatkách a zo-
pakovali si dopravní značky. Pak už je čekala jízda 
na kolech pod vedením pana Němečka.

BOTANICKÁ SOUTĚŽ

V pondělí 22. října se v Botanické zahradě v Rakovníku 
konalo podzimní kolo okresní botanické soutěže, které 
se zúčastnili i žáci naší školy. Téma znělo Paměť stro-
mů. Doprovodným programem byla soutěž škol Strom-
koriskuj, připravená NS CHKO Křivoklátsko. Me-
zi velkou konkurencí se nejlépe dařilo žákyním V. třídy 
Elišce Lenochové – 2. místo a Kateřině Veverkové –
5. místo. Blahopřejeme!  

         Mgr. Markéta Zápalová

            
EXKURZE DO PLANETÁRIA V PRAZE 
Ve čtvrtek.11 října 2012 se žáci II. třídy naší školy spolu 
se žáky 3. ZŠ v Rakovníku zúčastnili exkurze 
do Planetária v Praze.               
Děti shlédly naučný pohádkový příběh O rozpůlené 
hvězdě. Seznámily se s nejdůležitějšími objekty 
na obloze, pořad jim přiblížil i to, proč se střídají během 
roku jaro, léto, podzim a zima, vysvětlil jim fáze Měsí-
ce, střídání dne a noci na Zemi a ukázal jim nejznámější 
souhvězdí severní oblohy.

Po skončení pořadu si děti prohlédly budovu Planetária, 
mohly si nakoupit v místním obchůdku se suvenýry a 
všichni odjížděli velmi spokojeni. Už se těší na další 
zajímavý výlet. Všechny děti si zaslouží velkou po-
chvalu za vzorné chování.

Mgr. Renáta Zemjanková

HALLOWEEN

Ve středu 31. října 2012 jsme na naší škole slavili   Hal-
loween. Pro první stupeň si připravili program žáci   
deváté třídy. Nejprve se soutěžilo ve třídách, kde děti 
luštily různé hádanky, doplňovačky, kreslily nebo psaly 
strašidelné příběhy. Poté pokračovaly do tělocvičny, kde 
je čekalo osm soutěžních stanovišť s halloweenskými 
disciplínami. Mohly si zkusit strefit strašidlo nebo    
ducha, zneškodnit jedovatého hada, překonat řeku slizu, 
přenášet oči nebo dračí vejce do sluje, kterou hlídal 
drak. Svoji odvahu ukázaly také v restauraci 
u čarodějnice, kde na ně čekaly různé „dobrůtky“. Vše 
bylo završeno halloweenskou diskotékou a samozřejmě 
vyhlášením nejlepších masek a soutěžících.  

           Mgr. Zuzana Krýsová
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V každé rodině dojde jednou k tomu, že děti  „vylétnou“ 

z hnízda. Někdy přes ulici, jindy do vedlejší vesnice, 
dokonce na druhý konec republiky. Když se ale dítě 

rozhodne, že odletí na druhý konec zeměkoule – na  

Nový Zéland – nemá asi maminka moc velkou radost. A 

když je to dokonce před Vánocemi, slzičkami nešetří. 

Takhle vypadal start ALENKY ROUBÍKOVÉ, která 

se vydala do světa se svou kamarádkou.                                                                                                                                                

Chtěla jsem poznat něco nového, psala mi Alenka přes 

internetovou poštu. V prosinci je na NZ krásně, I práci 
si děvčata našla hned po příletu. Protrhávat jablka na 

farmě

Na práci a zaměstnavatele jsme 

měli obrovské štěstí. Nejen, že 
dobře platil, ale uspořádal pro 

nás i výlety - vzal nás na nesku-

tečně krásnou pláž (kam se jiní 
sotva podívají), na rybolov, gri-

lování. Lidi jsou tu hrozně hodní, 

příjemní, to se v Čechách nevidí. 

Ale včely jsou tu stejně nebezpeč-
né jako u nás. Jedna si vybrala 

moji nohu a ta po bodnutí otekla 

tak, že nepřipadala v úvahu chů-
ze, ale doktor. Ten si naúčtoval 

25 dolarů a až po třech dnech 

jsem byla schopná práce.                                                                                                                          

V únoru měla děvčata vydělá-

no, koupila si auto a vydala se 

na dlouhé výlety po ostrově. 

Tehdy se mi Alenka na čtrnáct 
dní odmlčela, protože neměla 

přístup na internet.                           

Projížděly jsme krásnými horami 

a když jsme jednou zašly do ital-
ské restaurace, narazily jsme 

úplnou náhodou na českého ná-

vštěvníka, který na NZ stříhá 
ovce. Stříhání ovcí bylo jedno 

z mých přání na Zélandu-což se mi poštěstilo.  Jeho za-

městnavatel ochotně přijal do práce i nás. Stříhaní jsme 
si vyzkoušely, pak jsme ale pouze vlnu uklízely – i tak to 

pro mne byl asi nejlepší měsíc na NZ. Ubytování jen za 

4 dolary v nejlepším ,,holiday parku“  a jídlo 5x denně 

(snídaně, obědy, svačiny, večeře – vše připravené).  I 
tady jsme jezdily po výletech. Zajímavý byl třeba bar 

uprostřed Queenstonu, kde je všechno z ledu. I pití vám 

dají do ledového pohárku. Aby návštěvníci nezmrzli, 

dostanou teplé oblečení. S sebou ho nikdo nemá, venku 
je krásné teplo.                                

V dubnu se začalo pomalu ochlazovat a v květnu  

měla děvčata naplánovaný návrat do Čech – ovšem 
nakonec se vše změnilo a zůstala  až do prosince.                                                                                                                               
S tak dlouhým pobytem jsme nepočítaly, musely jsme si 

nakoupit pár zimních věcí. Sice zima nebyla taková, na 
jakou jsme zvyklí  u nás, ale po ránu to na zimní boty, 

čepici a rukavice bylo - odpoledne jsme pracovaly 

v krátkém tričku.  Práci jsme našly hned. Víte jak se 

sklízí kiwi? Práce to není jednoduchá, do bedny 20 kg, 

za den natrhat čtyři tuny. To dostanou záda zabrat. Až si 
budete kiwi kupovat, podívejte se, odkud je. To         

novozélandské se dováží až do Čech. Po kiwi  jsme si  

našly novou práci – na vinici.. Ne sklízet hrozny, ale 

stříhat a čistit révu. Vybrat  tři pruty, navázat je na drát. 
I víno jsme ochutnaly, je výborné.   V září přichází na 

NZ jaro.  Je teplo, sluníčko opaluje, ale nám se už    

moooooc stýská po domově a pomalu se začínáme    
chystat domů. Ale je pravda, že až se vrátím do Čech, 

bude se mi stýskat po NZ. Je tu opravdu fajn, suprový 

lidi. Teď třeba bydlíme  u Gill, která je naprosto perfekt-
ní. Peče nám ,,cookiesky“, griluje, má  bazén, dva     

pejsky, prostě pohoda. Žádný stres, žádné velké        

problémy, taková dlouhá dovolená s občasnou prací. 

Roste tady spousta hub, místní je nesbírají. Když je    
přineseme my a uděláme smaženici, moc jim chutná.                                                              

A co dál?   Prosinec si budu užívat doma, ale je docela 
možné, že se  ještě někam  rozjedu.         

Tak to shrňme. Když se vydá do světa člověk, který 

má  jazykové znalosti a chuť do práce, nežádá o    

sociální dávky, ale pracuje, poznává a vychutnává si 

cizí zemi, vrátí se domů plný dojmů, zážitků a      

zkušeností. Jsem moc ráda, že jsou takoví mladí lidé, 

moji bývalí žáci, i v Kolešovicích.                            

Už se na tebe, Alenko, moc těším!!!                                                                

                             - li -
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LETECKÝ DEN

SHVPL Kolešovice byla 29. září v Pavlíkově spolupořa-
datelem leteckomodelářského dne u příležitosti význam-
ného životního jubilea plukovníka Oldřicha Endyše. Ten 
imitaci bitev druhé světové války přihlížel a vzpomínal. 
Letecký den splnil očekávání a pořadatelé uvažují o   
pokračování těchto dnů na dalších letištích našeho regio-
nu včetně Kolešovic.

VOLBY DO ZASTUPITELSTVA STŘEDOČESKÉHO 
KRAJE V NAŠÍ OBCI

Nechci se pouštět do hodnocení, co bylo příčinou malé 
účasti voličů v naší obci a celé republice, to rozebraly 
všechny regionální i celostátní deníky.                 
Jak proběhly volby ve dnech 12. a 13. října 2012 v naší 
obci?

Statistika: 

Celkem bylo 708 voličů, odvolilo 253 voličů.  
Z Domova Kolešovice celkem 58 voličů, odvolilo 11 
voličů.                
Získané hlasy. KSČM 78 hlasů, ČSSD 59 hlasů, ODS 46 
hlasů a jediný hlas získala Strana soukromníků České 
republiky.

Zajímavosti: 

Volby probíhaly souběžně s posvícením a oblíbenou 
chovatelskou výstavou v naší obci.                
První voliči (manželé) odvolili v pátek po otevření vo-
lební místnosti ve14 hodin.              
Možnosti volit poprvé využili 4 voliči.  Nejstarší občan   
odvolil ve věku  88 let.

              

POSVÍCENSKÁ ZÁBAVA 

Zábavu pořádal ČSŽ Kolešovice tradičně na sále místní-
ho kulturního domu 13.října od 20 hodin. K tanci hrála 
kapela  Ferneti a pokladnou  prošlo 130 návštěvníků.

DRAKIÁDA

Nedělní odpoledne 14.října pořádala obec Kolešovice s 
SHVPL Kolešovice a kolešovickými ženami ve 14 ho-
din drakiádu pro naše nejmenší i větší. Zdálo se, že vítr 
drakům moc přát nebude a tak děti věnovaly pozornost 
leteckým modelům, které letečtí modeláři přivezli a 
předvedli. Čekání na příznivé podmínky si každý mohl 
vyplnit občerstvením, které nabízely ženy místního ČSŽ. 
Větru se děti přece jen dočkaly a draci se konečně mohli 
ukázat ve své kráse. Radost z příjemně stráveného     
podzimního odpoledne si odnášeli všichni účastníci.

PŘEDSTAVENÍ DIVADELNÍHO SOUBORU TYL ČISTÁ

Divadelníci divadelnímu souboru Tyl Čistá k nám     
zajíždějí se svými hrami pravidelně každý rok. I letos 
pozvala obec Kolešovice soubor do našeho kulturního 
domu. V neděli 21. října nám ochotníci představili svou 
novou hru, kterou režíroval P. Tintěra a premiéru měla 
29. června 2012 s názvem „TAK, KDO K ČERTU 
ODEJDE?“. Děj je vsazen do období roku 1979. Jde o 
to, že vedoucí jednoho odboru má snížit stav zaměstnan-
ců. Musí tedy jeden odejít. Řeší se tedy, kdo to bude. 
Hra byla trochu i ze současnosti, protože tuto otázku si 
musí položit i někteří z nás. Představení se líbilo a     
těšíme se na další setkání, které už tradičně proběhne 
v době vánočních svátků.

28. ŘÍJEN - STÁTNÍ SVÁTEK

Oslavy  osvobození a vzniku Československa se budou 
od letošního roku pořádat po pěti letech (kulatá a půlku-
latá výročí). Důvodem tohoto rozhodnutí byla hodně 
malá účast veřejnosti na těchto oslavách. Připomínat si 
státní svátky za nás budou v budoucnu každý rok zastu-
pitelé, položením věnců k místnímu pomníku.    
26. října 2012 položili zastupitelé věnce za obec Kolešo-
vice, Svaz bojovníků za svobodu, Obec legionářskou a 
kytici za Sdružení Volyňských Čechů k pomníku a uctili 
památku těch, kteří se zasloužili o vznik Československa 
v roce 1918.

-  jp  -

TAK TO VYPADÁ, KDYŽ LÉTO JEŠTĚ NEODEŠLO A ZIMA UŽ JE TADY             

(27.říjen 2012 jedna z kolešovických zahrad). 



POHOSTINSTVÍ KOLEŠOVICE 

Pořádá v kulturním domě v pondělí 31.12.2012                       

    od 20 hodin a možná až do rána                                                  

K tanci a poslechu se bude hrát nejen hezky česky. Prostě 

pro každého něco, i na přání. Přijďte se pobavit. Vstupné 

99,- Kč. Rezervace místa možná na telefonu  731 472 768. 

Srdečně zvou pořadatelé!

SILVESTROVSKÝ NÁŠUP

Dne 13. prosince 2012 od 17 

hodin se koná na přísálí     

Kulturního domu v Kolešovi-

cích  setkání důchodců při 

muzice.  K tanci a  poslechu 

hraje p. Černý.   Srdečně Vás 

všechny zveme !

PODZIMNÍ DĚNÍ VE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  PODZIMNÍ DĚNÍ VE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  PODZIMNÍ DĚNÍ VE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ  

Se začátkem nového školního roku odstartoval také 
nový ročník celorepublikové hry Plamen pro mladé 
hasiče. Pod vedením Jiřího Čečrdleho a Marcely Holé 
se každý pátek scházejí mladí hasiči na kroužku ve   
složení: Markéta   Brabcová, Markéta Holá, Monika 
Holá, Kateřina Kovářová, Martina Navrkalová, Kateři-
na Pelikánová, Nela Týčová, Kateřina Veverková,    
Michaela Viktorová, Jiří Záhořík. První měsíc patří 
intenzivní přípravě na I. kolo hry Plamen – tedy na    
disciplíny závodu požárnické všestrannosti a štafeta   
dvojic. Soutěž se uskutečnila 20. října v Senomatech. 
Našemu družstvu bylo pro tuto sezónu v kategorii    
starších vylosováno startovní číslo dvě. V závodě     
požárnické všestrannosti se našim dvěma hlídkám     
dařilo. Ta lepší zvládla tříkilometrovou trať za 21     
minut. Na jednotlivých  stanovištích nasbírala celkem 
11 trestných bodů – jen tři trestné body ve střelbě ze 
vzduchovky, 5 bodů za špatné naměření azimutu a tři 
body na stanovišti požární ochrana. Celkově to zna-
menalo  5. místo. I druhá disciplína se povedla. Na 
štafetě dvojic zaznamenali naši mladí hasiči jako 
jedni z mála čistý čas, tedy bez trestných bodů. 
Po     součtu umístění obsadili celkově 4. místo, 
což jim dává naději na skvělé umístění 
v jarním kole. V současnosti se děti dále 
scházejí a připravují se na vystoupení na 
výroční valné hromadě sboru, která se 
uskuteční 18. ledna 2013.
V říjnu nezahálela ani výjezdová jednot-

ka. 11. 10. byl ohlášen požár neobydlené budovy 
v Hořesedlích. Naše jednotka na místo dorazila jako 
první, a tak zahájila likvidaci požáru. Brzy se připojily 
jednotky vybavené dýchacími přístroji. Požár byl     
založen dětmi. Den před státním svátkem, tedy 27. 10., 
vyjížděla místní jednotka ke dvěma případům. Pokaždé 
se jednalo o odstraňování překážek – padlých stromů –
na silnici. Přírodu totiž překvapil příval mokrého sněhu, 
jehož tíhu ještě neopadané stromy neunesly. První    
případ byl směru z Kolešova na Jesenice a v druhý  na 
trase Senomaty – Rakovník. 

´                         
Hasiči v současnosti připravují výroční valnou hromadu 
sboru a na sobotu 9. února 2013 hasičský ples. K tanci 
bude hrát slánská kapela „Asi tak“.

           Za SDH Jaroslava Čečrdlová 

Sbor dobrovolných hasičů 

přeje všem občanům        

Kolešovic příjemný advent, 

krásné a pohodové vánoční 

svátky a rok 2013 bez     

požárů a jiných neštěstí.

Obec Kolešovice ve spolupráci s Občanským sdružením      
Zderaz zve občany na koncert, který se koná v neděli 9. prosince 

2012 od 15 hodin v kostele sv. Petra a Pavla.  Vystoupí vokál-
ní seskupení VŠELIJAK, které rozdává pohodu a radost.  

Vstupné dobrovolné !

ADVENTNÍ 
KONCERT

                                                        8. prosince 2012 od 20 hodin, 8. prosince 2012 od 20 hodin, vstupné 70,- Kč  

                    12. ledna 2013 od 20 hodin, 12. ledna 2013 od 20 hodin, vstupné 80,- Kč   

    K tanci a poslechu hraje kapela ORION. Srdečně zvou pořadatelé!

Myslivecké sdružení Tetřev Kolešovice Vás zve na 
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Konec roku se kvapem blíží a my tak trochu bilancujeme. To znamená, že jsme o rok starší, moudřejší, možná o ně-
jaké kilo těžší, nebo naopak lehčí. Mnoho z nás se těší na svátky, kdy i náš Domov bude vonět vanilkou a cukrovím. 
Chtěla bych připomenout naše akce kterých jsme se zúčastnili, nebo je pořádali.

SOUSEDSKÁ 

V úterý 16. října se již tradičně v našem Domově konala 
„sousedská“ zábava. Hudba vesele hrála, jídla a pití bylo dost, 
takže mnozí statečně a nadšeně protančili celé odpoledne. Byla to 
skvělá příležitost ke společnému setkání mnohých našich klientů. 
Těšíme se na další podobné akce. 

S písničkou Jsi věčně mlád…. Duo Marie Nováková 
a Josef Mikulčík nás přijeli pobavit až z Moravy. Pořad lidových 
písniček, scének a dokonce kouzelnických triků se nám velmi líbil 
a potěšil.

MEZINÁRODNÍ DEN SENIORŮ

1.října oslavili všichni klienti Domova Mezinárodní den 
seniorů. Po zpívánkovém dopoledni dostali všichni malý 
dárek a po obědě je čekal koncert pěvkyně a hudebnice 
Zdeny Mudrové, který si sama doprovázela hrou na klávesy 
a housle. Mezi mnoha krásnými známými melodiemi    
nechyběly lidovky a filmové i zahraniční písně, které     
pohladily na duši a naladily všechny do dobré nálady.   
Velký úspěch měly písně Ta naše písnička česká a Noční 
motýl, které si mnozí společně i zazpívali. Po skončení 
programu byl pro všechny připraven moučník a kávička. 

  
SUPERSTAR SENIOR

Ve středu 3. října jsme se úspěšně zúčastnili hudební a pěvecké 
soutěže Superstar senior, kterou pořádal Domov pro seniory Nové 
Strašecí. Poctivě jsme se s paní Jindrovou a panem Kučerou     
připravovali. Přivezli jsme si proto 1. místo za skupinový zpěv 
a pan Kučera vybojoval krásné 2. místo v kategorii hry na hudební 
nástroj, kde vystoupil s hrou na harmoniku. Další disciplíny byly: 
zpěv jednotlivci, tanec a hraná scénka, recitace, přednes textu.   
Našim  skvělým hudebníkům moc, moc gratulujeme.

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 

Ve dnech 9.- 10. října se v našem Domově 
konaly v rámci Týdne sociálních služeb Dny 
otevřených dveří. Pro návštěvníky byly připra-
veny nástěnky s informacemi o našich služ-
bách a aktivitách, možnost prohlídky zařízení, 
prodejní výstava a prezentace výroby předmětů 
s polymerových hmot. Výrobky našich klientů 
měly veliký úspěch, a proto budeme s touto 
tvorbou v budoucnu určitě pokračovat.

A co nás ještě čeká?????  28. listopadu - účast na vánoční výstavě v Praze, ten samý den od 15 hodin v Kulturním 
centru v Rakovníku čtvrtletník pro seniory s Josefem Zímou , dále jsou to adventní odpoledne, Mikulášská, Vánoční 
bingo, pečení cukroví, besídka žáků ZŠ a MŠ, vánoční pořad pana Kubce, Štědrý večer a nakonec Silvestrovské po-
sezení. O tom všem Vás budeme informovat až v příštím roce. 

           

Co napsat na závěr. . . snad jen to, že PŘEJEME VŠEM ČTENÁŘŮM KOLEŠOVICKÝCH LISTŮ 

HODNĚ ZDRAVÍ V ROCE 2013. E.



Z Á Ř Í   

TEPLOTY V ZÁŘÍ  [ °C] SRÁŽKY V ZÁŘÍ  [ l /m 2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2010 23,5 12.09.2010 2,0 19.09.2010 11,9 78,0 29,0 26.09.2010

2011 29,0 11.09.2011 4,5 24.09.2011 15,42 40,0 12,0 12.09.2011

2012 29,5 10.09.2012 2,5 21.09.2012 14,11 49,0 16,0 19.09.2012

Ř Í J E N   

TEPLOTY V ŘÍJNU [°C] SRÁŽKY V ŘÍJNU [ l /m 2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2010 17,0 02.10.2010 - 3,5 27.10.2010 6,28 7,0 4,0 17.10.2010

2011 24,0 03.10.2011 - 3,0 15.10.2011 8,33 23,5 7,0 12.10.2011

2012 22,5 06.10.2012 - 5,0 29.10.2012 7,58 48,0 22,0 27.10.2012

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

PODZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH

Český svaz chovatelů, ZO Kolešovice uspořádala ve 
dnech 13. a 14. října 2012 ve výstavním areálu pod-
zimní posvícenskou výstavu králíků, drůbeže, holubů, 
okrasného ptactva a kožešinových zvířat. Dále zde byla 
výstava na téma „KAPITOLY  z dějin chmelařství a 
pivovarnictví na Rakovnicku“ a prodejna chovatelských 
potřeb.

Výstava byla otevřena v sobotu od 8. do 16. hodin a 
v neděli do 14. hodin. Navštívilo ji 725 dospělých ná-
vštěvníků a 83 dětí od 6 do 15 let. Je už tradicí, že ná-
vštěvníci nepřijedou jen z okolí a Rakovníka, ale i jiných 
krajů a měst jako jsou Karlovy Vary, Litvínov, Most, 
Plzeň, Žatec, Podbořany, Kladno a samozřejmě Praha. 
Bylo umožněno žákům ZŠ a MŠ, aby se přišli podívat 
na výstavu v pátek.     
Vystaveno bylo 125 ks králíků 19 plemen, 123 ks drůbe-
že hrabavé 15 plemen, 33 ks drůbeže vodní 2 plemen, 
214 ks holubů 20 plemen, 300 ks okrasného ptactva a 
ukázka kožešinových zvířat. Celkem bylo prodáno 150 
ks zvířat. V pátek probíhalo posuzování zvířat a bylo 
uděleno celkem 36 čestných cen.                
A jak již tradičně říjnové počasí je skutečně podzimní. 
Měli jsme štěstí. Bylo na tuto dobu celkem příjemně. 
Sluníčko návštěvníky v naší zahradě hřálo a tak si do-

přáli i dobrého občerstvení. Máme radost, když jsou 
návštěvníci spokojení a organizaci za pořádání výstavy 
pochválí a poděkují. Nic se ale nevyrovná rozzářeným 
očíčkám dětí a jejich bezprostřední radosti. To je pro 
naši ZO největší odměna. 

Žádná větší akce se nevyhne nutnosti získávat sponzory. 
Bylo by příjemné získat více podnikatelů z naší obce a 
do katalogu zařadit i jejich logo firmy. Pro letošní výsta-
vu nás podpořili : AGRO SCIENCE s.r.o. CHRÁŠŤA-
NY,      LEPIČ a ŠPIČKA s.r.o. HOŘESEDLY, OBEC 
KOLEŠOVICE, PEKAŘSTVÍ ŠANOV – VLADIMÍR 
ŠPÁŇA, PNEUSERVIS KVĚŽEVES – JOSEF KLŮC, 
ZDENĚK ŠTĚTKA, RAKOCHMEL s.r.o. KOLEŠOVI-
CE, ZEMĚDĚLSKÁ SPOLEČNOST CHRÁŠŤANY 
s.r.o. Děkujeme těmto sponzorům a doufáme, že nám 
zůstanou    nakloněni i nadále. Nesmíme zapomenout na 
žákyně 8. třídy Základní školy, které nám v pátek skvěle    
zapisovaly při posuzování zvířat a vedení školy, že nám 
je ochotno každým rokem tímto způsobem pomáhat. Již 
nyní připravujeme další, zimní výstavu, která se koná 9. 
února od 8. do 14. hodin v našem krásném výstavním 
areálu. Zveme naše občany k návštěvě. 

             za ZO jednatelka M. Řežábková    

Ve dnech 11. a 12. ledna 2013 se konají PREZIDENSTKÉ VOLBY. Volební místnost v obřadní síni Obecního úřadu  

Kolešovice bude v pátek 11. 1. 2013 otevřena od 14 do 22 hodin a v sobotu 12. 1. 2013 od 8 do 14 hodin. Voličům 

budou doručeny volební lístky  do 8.1.2013.  Případné druhé kolo PREZIDENTSKÝCH VOLEB proběhne v pátek 25.1. a 

v sobotu 26.1.2013. Volební lístky budou voličům předány ve volební místnosti. V případě, že někdo bude požadovat 

přenosnou volební schránku, toto ať oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice nebo na tel. 313 582 296



            * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok          
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M a r i e  R o l l e r o v á    

        

                                                 

     M a r i e  F e r š t l o v á

            F r a n t i š e k  H r e n á k

            J a r o s l a v  Š t i l l e r  

            E v a  P r o c h á z k o v á       

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V LISTOPADU A PROSINCI LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LETPŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET

DALŠÍ INFORMACE.. .DALŠÍ INFORMACE.. .DALŠÍ INFORMACE.. .

    Dne 8. listopadu 2012 nás opustila spoluobčanka paní Valentina Lišková.

Č e s t  j e j í  p a m á t c e  !

ZMĚNA PROVOZNÍ DOBY SBĚRNÉHO 

DVORA

Zavřeno: 8., 20., 22., 26., 29.12.2012     
2. a 3.1.2013

Naposledy otevřeno v roce 2012: 19.12.2012,  

v roce 2013 otevřeno 5.1.2013, ostatní dny beze 
změn 

HARMOGRAM VÝVOZU ODPADNÍCH 

VOD 

     Vývoz bude probíhat ve dnech: 
3., 10., 17., 23. a 31. 12.2012   

7., 14., 21. a 28.1.2013 

Vývoz si  objednejte včas na telefonním čísle 
313 582 296. Termíny svozů jsou za předpokla-

du, že nebude mrznout. 

Hodně dárků na Vánoce, hodně  š těst í   

v novém roce, to vše a mnohem víc Vám 

v roce  2013 přeje redakce              

Kolešovických lis tů se Zastupitels tvem 

obce Kolešovice a Obecním úřadem 

Kolešovice 

Obec Kolešovice ve spolupráci s ČSŽ zve spoluobčany na    
tradiční 

NOVOROČNÍ OHŇOSTROJNOVOROČNÍ OHŇOSTROJ,

který se bude konat 1. ledna 2013 od 17,00 hodin na         
prostranství Haiplon.  V případě nepříznivého počasí na      

fotbalovém hřišti. Občerstvení na místě zajištěno! 




